
 

 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

MUNICIPIUL BOTOŞANI 

CONSILIUL LOCAL 

 

PROCES – VERBAL 

încheiat în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local al 

Municipiului Botoşani din data de 05 februarie 2025 

 

 Prin dispoziția nr. 120 din 04 februarie 2025, Primarul Municipiului Botoşani a convocat de 

îndată Consiliul Local în şedinţă extraordinară pentru data de 05 februarie 2025, ora 11.00, în sala de 

ședințe „Mihai Eminescu” a Primăriei municipiului Botoșani. 

 

 Dispoziţia 120 din 04 februarie 2025 este anexată la dosarul şedinţei. 

 

 Ordinea de zi a şedinței a fost adusă la cunoştinţă publică prin anunţ pe site-ul propriu. 

 

 Invitaţiile la şedinţă s-au făcut atât în scris, cât şi prin contactarea telefonică a consilierilor. 

 

 Este ascultat Imnul de Stat şi Imnul Uniunii Europene, după care se trece la derularea 

lucrărilor şedinţei. 

 

Ordinea de zi a şedinţei este următoarea: 

1. Proiect de hotărâre pentru modificarea Art. 2 din Hotărârea Consiliului Local nr. 160 din 

12.04.2023 privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile interne în valoare de maxim 

50.000.000 lei 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, Statului de funcţii și Regulamentului 

de Organizare și Funcționare ale Teatrului pentru Copii și Tineret „Vasilache” Botoșani. 

 

La lucrările ședinței participă 22 de consilieri în funcție, lipsind domnul consilier domnul 

consilier Bogdan Ciprian Buhăianu. 

 

În sală sunt prezente doamnele consilier Dana Bețenchi și Elena Daniela Fetcu și domnii 

consilieri Iulian Bauer, Andrei Lucian Pușcașu, Petru Taielup și Miluță Timofti. Doamna consilier 

Elena Daniela Fetcu și domnii consilieri Andrei Lucian Pușcașu și Miluță Timofti votează verbal. 

 

Fiind supusă la vot solicitarea de învoire a domnului consilier Bogdan Ciprian Buhăianu, 

aceasta a fost aprobată cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Doamna președinte de ședință Elena Daniela Fetcu – vă rog să precizați dacă au fost 

acordate avizele de la toate comisiile. 

 

Doamna consilier Dana Bețenchi – comisia nr. 1, da. 

 

Doamna președinte de ședință Elena Daniela Fetcu – comisia nr. 4? 
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Doamna consilier Dana Bețenchi –  da. 

 

Doamna președinte de ședință Elena Daniela Fetcu – comisia nr. 5? 

 

Domnul consilier Marius Buliga – da. 

 

Fiind supus la vot proiectul ordinii de zi, acesta a fost aprobat cu unanimitate de voturi a 

consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 1 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru modificarea Art. 2 din Hotărârea 

Consiliului Local nr. 160 din 12.04.2023 privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile 

interne în valoare de maxim 50.000.000 lei – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și 

nr. 5. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – referitor la acest la acest proiect, vreau să vă spun că mă 

voi abține, din următoarele considerente: s-a aprobat împrumutul de 50 de milioane de lei pentru 

reabilitarea Teatrului, din care s-au folosit 44 de milioane de lei. Consider că nu este necesar să 

împovărăm botoșănenii cu alte 6 milioane de lei împrumutați pentru reabilitarea Grădinii de Vară și 

a scuarului.  

Ar fi ideal să găsim un program cu finanțare nerambursabilă pentru finanţarea acestor lucrări. 

Sunt importante, într-adevăr, și grădina de vară, și scuarul respectiv, dar de ce să nu încercăm să 

găsim un program cu finanțare nerambursabilă? 

Noi, să spunem, că aprobăm astăzi cele 6 milioane de lei, să fie redirecționați către Grădina 

de Vară, dar costurile se ridică undeva la 12,400 milioane lei. Prin urmare, ar mai trebui încă 6,4 

milioane de lei pentru finanțarea acestui proiect, Grădina de Vară, și scuarul din Piața Revoluției.  

Cele 6,4 milioane de lei de unde ar proveni? Cred că tot dintr-un alt împrumut care ar 

împovăra iar botoșănenii. Prin urmare, aceasta este opinia mea și părerea mea și mă voi abține la 

acest proiect. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei -  finanțarea pentru Reabilitarea Grădinii de Vară 

este asigurată și cu sume din împrumutul mare pe care l-am asigurat, acum sunt în repoziționarea 

acestor sume, iar legat de fonduri europene, toată lumea vorbește așa, la modul general, să găsim o 

finanțare europeană, ca și cum noi nu am ști care sunt finanțările, nu am lucrat la proiecte, sumele 

sunt foarte bine poziționate, pe priorități, așa cum a descris ADR Nord-Est pentru că avem niște 

ghiduri, iar finanțările acestea nu apar așa, din neant, și suntem surprinși, haideți să căutăm.  

Unde să căutăm? Pentru că știm exact care sunt posibilitățile de finanțare. Și vă solicit 

sprijinul ca să nu ajungem în situația Teatrului „Mihai Eminescu”, după 13 ani să căutăm vinovații, 

de ce am întârziat cu lucrările și avem, în centrul orașului, o ruină lângă un teatru reabilitat. 

A fost de la început intenția noastră să reabilităm Grădina de Vară, mai mult, avem și lucrări 

conexe care se referă la accesul principal al Teatrului „Mihai Eminescu”, prins tot în caietul de 

sarcini și în contractul de lucrări pentru Grădina de Vară, avem parcarea adiacentă Teatrului „Mihai 

Eminescu” prinsă pe finanțarea aceasta, a doua, unde avem deja contract, și avem și un câștigător 
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pentru această licitație, și avem și amenajarea spațiului verde din fața Teatrului „Mihai Eminescu”, 

cu relocarea și reabilitarea statuii marelui poet, tot în acest contract cu grădina de vară, deci nu este 

doar Grădina de Vară reabilitată, ci sunt și aceste lucrări conexe la care am făcut referire. 

Repet, această dorință a dumneavoastră de a găsi finanțări europene sunt la modul general, 

așa. Eu vă pot prezenta, și cred că am și aprobat în strategia noastră integrată de dezvoltare urbană 

care sunt finanțările care vor fi accesate în perioada următoare, și se referă la instituții de învățământ, 

cu precădere, și clădiri publice. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – domnule Primar, am înțeles punctul dumneavoastră de 

vedere, în general, așa, aveți dreptate, dar, eu știu, acum sunt închise, PNRR-ul, POR-ul, nu se mai 

poate face nimic. AFM-ul nu poate fi accesat pe acest proiect? Sau, eu știu, până acum, nu s-ar fi 

putut face un proiect pentru accesarea fondurilor nerambursabile pe aceste obiective pe care spuneți 

dumnevoastră?   Este vorba, totuși, de 12,400 milioane de lei, 6 milioane să spunem că îi luăm din 

împrumutul pe care l-am aprobat anul trecut, sau în 2023. Cele 6,4 milioane, diferența, de unde 

luăm? Dacă puteți să îmi spuneți? 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – v-am spus, din creditul celălalt. Asta e economia 

de la primul credit, iar diferența, pe creditul celălalt. Iar AFM-ul, dacă îl aprobă, să spunem că o să 

publice un ghid de finanțare. Sumele sunt plafonate la AFM, în funcție de categoria solicitantului. 

Noi suntem municipiu reședință de județ de categoria a II-a și vă pot da exemple, că am avut pentru 

schimbarea becurilor din Botoșani, pentru câteva mii de corpuri, un plafon de 5 milioane. Nu știu, în 

acest moment, să fie un ghid pentru eficiență energetică clădiri publice, în trecut a fost și am depus 

pentru Grădinița Nr. 8, avem o finanțare de aproximativ 2 milioane, deci sume mici. Mai mult, nu 

există un orizont de așteptare cu aceste reabilitări care nu se referă și la consolidarea clădirilor, 

pentru că noi avem lucrări care nu sunt eligibile în finanțările de la AFM, care, cu precădere, se 

referă la eficiență energetică și nu reabilitarea unei clădiri, așa cum trebuie să facem noi la Grădina 

de Vară, nemaivorbind de eligibilitatea sumelor pentru crearea accesului la Teatrul „Mihai 

Eminescu”, avem nevoie să finalizăm accesul principal, mutarea statuii, reabilitarea spațiilor verzi. 

Ei bine, aceste lucrări nu fac obiectul unei finanțări de la AFM pentru eficiență energetică, 

nemaivorbind de parcare. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – am înțeles, deci, ca o concluzie, toate lucrările astea vor fi 

făcute din împrumuturi.  

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – …care, până la urmă, înseamnă devansarea unei 

cheltuieli din bugetul local, pentru că nu mai avem răbdare să așteptăm, nu este firesc să mai 

așteptăm nu știu câți ani până când vom găsi noi o finanțare care să acopere toată această nevoie a 

noastră.  

Mai mult, stăm cu gardurile de la fostul constructor, care a fost de acord să nu dezafecteze în 

integralitate organizarea de șantier, până vine noul constructor, și am putea aștepta chiar câțiva ani 

de zile iar, cu gardul în fața teatrului, botoșănenii întrebându-ne: dar nu ați spus că ați finalizat 

teatrul? De ce stați cu gardul în fața teatrului? Trebuie să explicăm că e accesul principal, care nu a 

fost eligibil pe prima categorie de lucrări, am transferat-o pe ce-a de-a doua, unde avem câștigător. 
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Deci tot buget local, doar cu devansarea unei cheltuieli. Ca să facem lucrările mai repede, ne-am 

mutat și plătim ratele în timp, tot din bugetul local. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – da, am înțeles, deci e vorba de o cheltuială de 

aproximativ 2,5 milioane euro. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – cât scrie acolo, scrie în documente, a fost licitație. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 17 voturi pentru și 5 abțineri 

(domnișoara consilier Maria Mirabela Dumitriu și domnii consilieri Andrei Amos, Relu Constantin 

Chiriac, Valentin Adrian Lupu și Eduard Telișcă). 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – la punctul nr. 2 de pe ordinea de zi mă 

retrag, nu comentez, nu am completări. Vreau să întreb colegii informaticieni, în cazul acesta, mă 

decuplez de conversație sau doar nu votez?  

 

Doamna președinte de ședință Elena Daniela Fetcu – ieșiți, domnule consilier. 

 

Notă: Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi se retrage de la lucrările ședinței. 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, 

Statului de funcţii și Regulamentului de Organizare și Funcționare ale Teatrului pentru Copii și 

Tineret „Vasilache” Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 4 și nr. 5. 

 

Domnul consilier Marian Murariu – în condițiile în care, în această perioadă, la nivel 

național, se vorbește de reduceri de cheltuieli și de reducerea numărului de bugetari, la Teatrul 

„Vasilache” se propune suplimentarea organigramei cu trei posturi, și aș vrea să vă spun că noi, cei 

de la grupul AUR suntem împotriva acestui lucru și ne vom abține. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru și 3 abțineri 

(domnii consilieri Ovidiu Gorgan, Marian Murariu și Marian Voinescu). 

 

Epuizându-se materialele din ordinea de zi şi timpul alocat şedinţei de astăzi, doamna 

preşedinte de şedinţă – consilier local Elena Daniela Fetcu – declară lucrările şedinţei închise.  

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,            SECRETAR GENERAL AL MUNICIPIULUI, 

 Consilier local,                       Oana Gina Chițanu 

     Elena Daniela Fetcu 

 

 

Consilier principal,  

                                                  Alina Ecaterina Manolache  

 


